

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

11 ايلول (سبتوبر) 2023 نشرة يووية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

"Economic Corridor".. Big Ambitions and a Project That Will Change the Middle East

Saudi Crown Prince Mohammed bin Salman's unveiling of the Economic Corridor project linking India to the Middle East and Europe, during the G20 summit held in India, was an important boost, as this project is expected to change the landscape in the Middle East because of its tremendous and promising ambitions.

The project has received significant support from the United States and the European Union, which will include the development of a new ship and rail passageway. With the magnitude of

the grand ambitions attached to the project, the words of leaders

during the G20 Summit expressed this.

Prince Mohammed bin Salman noted, "The project will contribute to the development and rehabilitation of infrastructure, which includes railways, linking ports, increasing the passage of goods and services, and enhancing trade exchange between the concerned parties.'

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

"الوور الاقتصادى".. طووحات كبيرة ومشروع سيغير الشرق الئوسط

شكّل كشف ولى العهد السعودي الأمير محمد بن سلمان عن مشروع الممر الاقتصادي الذي يربط الهند بالشرق الأوسط وأوروبا، خلال قمة مجموعة العشرين التي عقدت في الهند، دفعة هامة حيث من المرتقب أن يغيذر هذا المشروع المشهد في منطقة الشرق الأوسط لما يحمله من طموحات كبيرة وواعدة.

وحظى المشروع بدعم كبير من جانب الولايات المتحدة والاتحاد الأوروبي، الذي سيتضمن تطوير ممر جديد للسفن والسكة الحديد. وبحجم الطموحات الكبيرة المعلقة

على المشروع، جاءت كلمات القادة والزعماء خلال قمة العشرين معبرة عن

ونوّه الأمير محمد بن سلمان إلى أنّ "المشروع سوف يسهم في تطوير وتأهيل البنى التحتية التي تشمل سككاً حديدية، وربط الموانئ، وزيادة مرور السلع والخدمات، وتعزيز التبادل التجاري بين الأطراف المعنية".

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

"Meta" is developing a New, More Powerful Artificial **Intelligence System**

"Meta Platforms" is developing a new AI system that aims to be as powerful as the more advanced model offered by OpenAI, a nonprofit AI research organization.

"Facebook's" parent company aims for the new AI model to be ready next year, as it will be several times more powerful than its commercial version dubbed "Lama 2."

"Lama 2" is a major language model for artificial intelligence under the open-source system launched by Meta last July.

Source (Al-Arabiva.net Website, Edited)



"ويتا" تطور نظاها جديدا أكثر قوة للذكاء اللصطناعي

تعمل شركة "ميتا بلاتفورمز" على تطوير نظام جديد للذكاء الاصطناعي يهدف إلى أن يكونْ بنفس قوة النموذج الأَكْثُرُ تقدماً الذي يون بسل الوبن إيه آي"، وهي منظمة غير ربحية لأبحاث الذكاء الأصطناعي. ويهدف الشركة الأم لـ "فيسبوك" إلى أن يكون نموذج الذكاء الاصطناعي الجديد جاهزا العام المقبل، حيث سيكون أقوى عدة مرات من نسختها التجارية التي يطلق عليها

ويعُدّ "لاما 2" نموذج لغوي كبير للذكاء ري حير سام الاصطناعي وفق نظام المصدر المفتوح أطلقته ميتا في يوليو/تموز الماضي.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

Egypt.. A decline In Wheat Imports Leads to Trade Surplus

وصر.. تراجع واردات القوح يقود إلى تحقيق فائض بالهيزان التجاري

Egypt achieved a surplus in the current balance during the fourth quarter of 2022, the first surplus since the first quarter of 2014. This surplus came as a result of several reasons, most notably the decrease in Egypt's wheat imports during the second half of 2022 by 22 percent.

According to the Central Agency for Public Mobilization and Statistics (CAPMAS), this surplus is due to the rise in local production, as the Egyptian government approved a package of measures that included

announcing price hikes that will be paid to farmers for buying local crops. Prices were also raised again with the outbreak of the Russian war in Ukraine, with prices paid to local farmers rising by 22 percent compared to the 2021 season, encouraging an increase in the cultivated area and total wheat production.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



حققت مصر فائضًا في الميزان الجاري خلال الربع الرابع 2022، وهو أول فائض منذ الربع الأول من عام 2014. وجاء هذا الفائض نتيجة عدة أسباب أبرزها انخفاض واردات مصر من القمح خلال النصف الثاني 2022 بنسبة 22 في المئة.

ووفق الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء، فإن هذا الفائض يعود إلى ارتفاع الإنتاج المحلى، حيث أقرت الحكومة المصرية حزمة من الإجراءات شملت الإعلان عن رفع الأسعار التي ستدفع للمزار عين مقابل

شراء المحصول المحلى. كما رفعت الأسعار مرة أخرى مع اندلاع الحرب الروسية في أوكر انيا، لتصعد الأسعار المدفوعة للمزارع المحلى بنسبة 22 في المئة مقارنة بموسم 2021 مما شجع على زيادة المنطقة المزروعة وإجمالي

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

المائض الهوازنة العمانية يسجّل 1.8 مليار دولار 📕

The Omani Ministry of Finance revealed that the Sultanate of Oman recorded a financial surplus of 702 million riyals (about 1.8 billion dollars) in the first seven months of 2023, down from 1.02 billion riyals in the corresponding period last year.

According to the ministry, the Sultanate's average oil production reached one million and 58 thousand barrels per day until the end of July, with an average price of \$ 83 per barrel, bringing the net oil revenues to

3 billion and 714 million riyals, down about 3 percent from the corresponding period last year.

The volume of spending amounted to 6 billion and 481 million riyals, and total revenues were 7 billion and 183 million riyals, until July of this year.

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



كشفت وزارة المالية العمانية، عن تسجيل سلطنة عمان فائضاً مالياً قدره 702 مليون ريال (نحو 1.8 مليار دولار) في الشهور السبعة الأولى من 2023، انخفاضاً من 1.02 مليار ريال في الفترة المقابلة من العام

وبحسب الوزارة فقد بلغ متوسط إنتاج السلطنة من النفط مليوناً و58 ألف برميل يومياً حتى نهاية يوليو (تموز)، بمتوسط سعر 83 دولاراً للبرميل، ليبلغ صافى الإيرادات

النفطية 3 مليارات و714 مليون ريال، بانخفاض نحو 3 في المائة عنه في الفائة عنه في المائة عنه في

وبلغ حجم الإنفاق 6 مليارات و481 مليون ريال، والإيرادات الإجمالية 7 مليارات و183 مليون ريال، حتى يوليو من العام الجاري.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

WTO Warns Of Changing Investment Behavior around the World

WTO Director-General Ngozi Okonjo-Iweala has warned of the negative consequences of rolling back free global trade.

She pointed out, "It is not right for a 90 percent product to be produced in one place, and for everyone to depend on this. Rather, we must reduce concentration in some places; but we do not want to see a change in investment behavior that shows that trade is no longer closely interconnected."

Okonjo-Iweala stressed, "The consequences may not be very clear at first, with the return of industrial activities in some countries, but with the passage of time, the loss of competition will be felt due to high prices and costs."

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



ونظوة التجارة العالوية تحذر ون تغير السلوك الاستثواري حول العالم

حذرت المديرة العامة لمنظمة التجارة العالمية، نجوزي أوكونجو إيويالا، من العواقب السلبية للتراجع عن التجارة العالمية الحرة.

وأشارت إلى أنه "ليس من الصواب أن يتم إنتاج منتج بنسبة 90 في المئة في مكان واحد، وأن يعتمد الجميع على هذا بل يجب أن نقل التركيز في بعض الأماكن؛ لكننا لا نريد أن نرى تغييراً في السلوك الاستثماري يُظْهِر أن التجارة لم تعد مترابطة بشكل وثيق".

وأكّدت أوكونجو إيويالا أنّ "العواقب قد لا

تكون واضحة للغاية في البداية، مع عودة الأنشطة الصناعية في بعض الدول، لكن مع مرور الزمن سيتم الشعور بفقدان المنافسة بسبب ارتفاع الأسعار والتكاليف".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

"ستاندرد أند بورز" تثبّت تصنيفها للأردن وع نظرة وستقبلية Standard & Poor's" Affirms Its Rating for Jordan with a ستقاة

"Standard & Poor's" affirmed Jordan's credit rating at "B/B+" with a "stable" outlook, indicating that Jordan's economic prospects have begun to improve thanks to the government's structural reform efforts. The agency predicted that real per capita income in Jordan will continue to rise from 2023 onwards after a continuous decline over the past decade.

The agency warned that unemployment

and government debt stock in Jordan remain very high and higher than pre-pandemic levels. Standard & Poor's could raise Jordan's rankings if economic growth accelerates to a sustainably higher level, leading to an increase in private sector jobs and per capita GDP.



ثبتت وكالة «ستاندرد آند بورز» العالمية التصنيف الائتماني للأردن عند "ب/ب+" مع نظرة مستقبلية "مستقرة"، مبيئة أنّ الأفاق الاقتصادية للأردن بدأت في التحسن بفضل جهود الإصلاح الهيكلي التي تبذلها الحكومة. وتوقعت الوكالة أن يستمر دخل الفرد الحقيقي في الأردن في الارتفاع اعتباراً من 2023 فصاعداً بعد انخفاض مستمر خلال العقد

وحذّرت الوكالة من أنّه لا تزال البطالة ورصيد الديون الحكومية في الأردن مرتفعين للغاية

وأعلى من مستويات ما قبل جائحة "كورونا". ونوهت "ستاندرد آند بورز" إلى أنه بإمكانها رفع تصنيفات الأردن إذا تسارع النمو الاقتصادي إلى مستوى أعلى بشكل مستدام، مما يؤدي إلى زيادة في الوظائف في القطاع الخاص وفي الناتج المحلى الإجمالي للفرد.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

Source (Al-Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

The G20 Expands Its Capabilities by Including the African Economy

The G-20 expanded its economic capabilities further after its members agreed to include the African Union as a permanent member, as is the case with the European Union.

According to "Bloomberg", the group has already taken this step, as the leaders officially announced the decision during the summit held on September 9 and 10 in India.

The move would give the 55-member African Union, currently classified as an "invited international organization", the same status as the European Union.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

مجموعة العشرين توسع قدراتما بضم اللقتصاد الأفريقي

عمدت مجموعة العشرين إلى توسيع قدراتها الاقتصادية بشكل أكبر بعدما وافق أعضاؤها على ضم الاتحاد الأفريقي كعضو دائم، كما هو الحال مع الاتحاد الأوروبي.

ووفق وكالة "بلومبرغ" فقد اتخذت المجموعة هذه الخطوة فعليا، حيث أعلن القادة عن القرار رسمياً خلال القمة التي عقدت يومي 9 و 10 سبتمبر الجاري في الهند.

ومن شأن هذه الخطوة أن تمنح الاتحاد الأفريقي المؤلف من 55 عضواً، والمصنف حالياً على أنه "منظمة دولية مدعوة"، نفس الوضع الذي يتمتع به الاتحاد الأوروبي.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

